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A correlation of the Tethyan Maiolica Formation of the
Breggia section (southern Switzerland) with Early

Cretaceous coccolith oozes of Site 534A, DSDP Leg 76

in the western Atlantic

By Otto Renz1) and Konrad Habicht2)

ABSTRACT

The aptychi of the type section of the Maiolica Formation in southern Switzerland were investigated and

compared with the aptychi previously described from the Blake-Bahama Formation (Leg 76, Hole 534A and Leg
44, Hole 391C) in the western Atlantic. The base of the two formations is given by the conspicuous colour change
from red to white which marks the top of the Rosso ad Aptici Formation and of the Cat Gap Formation,
respectively.

56 forms of aptychi are figured and described (Pl. 1-5). They indicate Tithonian, Berriasian, Valanginian,
Hauterivian and Barremian ages.

Aptychi provided the means of recognizing the approximate boundaries between the Early Cretaceous stages

Berriasian, Valanginian, Hauterivian and Barremian in the Maiolica type section and in the Blake-Bahama
Formation. The much smaller thickness of the Maiolica with respect to the coeval Blake-Bahama Formation is

interpreted largely to be due to reduction by diagenetic processes which took place under an overburden of several
kilometers.

ZUSAMMENFASSUNG

Die Aptychen aus dem Typusprofil der Maiolica-Formation in der Südschweiz wurden untersucht und
verglichen mit früher beschriebenen Aptychen aus der Blake-Bahama-Formation von Leg 76, Hole 534A, und von
Leg 44, Hole 39IC, im westlichen Atlantik. Die Basis der beiden Formationen ist durch einen auffallenden Wechsel
in der Farbe von Rot zu Weiss gegeben, welcher die Obergrenze der Rosso-ad-Aptici-Formation gegen die Basis

der Maiolica-Formation abgrenzt.
Die Aptychen erlauben eine vorläufige Abgrenzung von Tithon zu Berriasian, Valanginian, Hauterivian und

Barremian am Typusprofil der Maiolica-Formation und ebenso in der Blake-Bahama-Formation. Die auffallend
geringe Mächtigkeit der Maiolica-Formation verglichen mit der gleichaltrigen Blake-Bahama-Formation ist

grösstenteils auf diagenetische Prozesse zurückzuführen, welche die überlagernden, einige Kilometer mächtigen
Sedimente beeinflussten.

56 Formen von Aptychen wurden beschrieben und abgebildet (Tf. 1-5). Diese weisen auf die Stufen Tithon,
Berriasian, Valanginian, Hauterivian und Barremian.
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